
“Maandag 29 januari werd de jaarlijkse netwerkbijeenkomst faunabeheer gehouden. Als altijd weer 
zeer de moeite waard, door de inleidingen, maar zeker ook door de vele gesprekken eromheen.   
Als vervolg daarop nog twee vragen en het verzoek om de presentaties te mogen ontvangen”.     
  
Vragen:   
Aangegeven werd dat (n.a.v. gerechtelijke uitspraken) door de faunabeheereenheid nog wat langer 
nagedacht werd over het faunabeheerplan. 
Wanneer mogen we dat nu verwachten en wordt dat ter informatie naar RGW gestuurd. 
  
Antwoord: Het nieuwe Faunabeheerplan moet door de Faunabeheereenheid worden opgesteld en 
door het bestuur van de Faunabeheereenheid worden vastgesteld. Vervolgens zal dit vastgestelde 
Faunabeheerplan 2018-2023 door GS moeten worden goedgekeurd. De planning van de 
Faunabeheereenheid is dat zij eind april 2018 het complete, zoveel als mogelijk, op de actuele 
jurisprudentie afgestemde, Faunabeheerplan Utrecht zullen vaststellen. Vervolgens volgt met deze 
planning al dan niet goedkeuring door GS verwacht vanaf mei 2018. Het plan zal, na goedkering door 
GS, door de Faunabeheereenheid beschikbaar worden gesteld, en tegelijkertijd ter informatie worden 
aangeboden aan de Statencommissie RGW.   
  
  
- Tijdens een presentatie door het SOVON werd (bij de aanpak van overlast door 
ganzen) vegetatiebeheer genoemd als bijna enig zinvolle mogelijkheid. 
In tegenstelling tot wegvangen, vergassen, doodschieten en/of eieren lek prikken die alleen voor extra 
groeikracht bij de rest van de populatie blijken te zorgen. Vormt dat vegetatiebeheer als alternatieve 
bestrijdingsmethode een onderdeel van het faunabeheerplan of is de aandacht daarvoor in andere 
(provinciale) documenten te vinden? 
  
Antwoord: Tijdens de presentatie door SOVON werd kort genoemd dat veranderingen in de vegetatie 
invloed kunnen hebben op de geschiktheid als broedgebied voor ganzen in het stedelijk gebied. In het 
specifieke geval ging het om verbossing van een plas in een natuurontwikkelingsterrein waardoor de 
aantrekkelijkheid van de broedlocatie mogelijk afgenomen is. Over het algemeen worden inrichting en 
beheersmaatregelen ook door de provincie Utrecht gezien als mogelijkheden om terreinen binnen 
stedelijk gebied of bijvoorbeeld langs infrastructuren ongeschikt te maken als broedgebied voor 
grauwe ganzen. Na de netwerkbijeenkomst van 2016 hebben we u een artikel gestuurd over 
dergelijke mogelijkheden. Dit artikel, dat mede aan de basis stond van het SOVON onderzoek, is 
bijgevoegd. Ondertussen werken de Faunabeheereenheid, de Dierenbescherming en de provincie 
samen om projecten voor alternatieven tot stand te brengen.  
  
Bijlagen 
In de bijlagen treft u aan drie pdf’s van de tijdens de netwerkbijeenkomst Faunabeleid en -beheer 
getoonde presentaties. 
1. Uitspraken Raad van State en mogelijke gevolgen faunabeheer  
2. Stadsganzen Utrecht.  
3. Invasieve exoten en de provinciale rol.   
  
Voorts treft u aan de uitgeschreven presentatie “Alternatieven voor schadebestrijding met de nadruk 
op inrichting en beheer”. Deze presentatie was vervallen bij de netwerkbijeenkomst 2016 en is toen 
later als artikel aan de deelnemers toegestuurd.  
  

 


